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به گزارش مجله خبری غذا و دارو و به نقل از سایت خبری اتاق بازرگانی، صنایع،
معادن و کشاورزی تهران، با توجه به انتشار اخبار مربوط به خرید واکسن کرونا در
کشورهای همسایه، افکار عمومی نسبت به چرایی خریده نشدن واکسن خارجی کووید 19

توسط مسئولان حساس شده و چالشهای مختلفی برای خرید واکسن مطرح شده است و میتوان
به تصویب نشدن لوایح افایتیاف اشاره کرد. دکتر محمود نجفی عرب؛ رییس کمیسیون
اقتصاد سلامت اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران در مورد این موضوع

گفت:  «بسیاری از کشورها برای خرید واکسن فایزر اقدام کردهاند تا جایی که اطلاع
دارم هفت میلیارد دوز از این واکسن خریداری شده است اما کشور ما در فهرست خرید
این واکسن نیست. براساس آخرین اطلاعاتی که دریافت کردهام، ایران 30 میلیون دوز
واکسن کرونا را پیشخرید کرده بود اما مشخص نیست به خاطر چه مشکلی هنوز امکان

دسترسی به آن وجود ندارد.»

او با اشاره به اینکه در یک سال گذشته واکسن آنفلوآنزا وارد شده است و چالشهایی
که امروز به آن اشاره میشود میتوانست واردات آنرا هم دچار مشکل کند، افزود: «به
نظر من مانع اصلی برای خرید واکسن کرونا، تصویب نشدن این لوایح نیست. ما در سال
نزدیک به یک میلیارد دلار دارو از کشورهای مختلف از جمله اروپا و آمریکای شمالی
وارد میکنیم و تاکنون افایتیاف برای واردات این داروها مسئلهساز نبوده است اما
به دلیل تحریمها، در نقل و انتقال پول با مشکلاتی مواجه بودیم و تلاش کردیم از

روشهای مختلف، کار را پیش ببریم.»

رییس کمیسیون اقتصاد سلامت دلیل اصلی عدم خرید واکسن کرونا را تامین نشدن منابع
ارزی و چالشهای انتقال پول دانست و افزود: «اکنون واردات انواع دارو و مواد

اولیه نیز به همین دلیل دچار مشکل شده است. بیشتر  از دو ماه پیش ارز لازم برای
خرید دارو به چین تحویل داده شده است و شرکتهای داخلی ریال را به بانکهای

کارگزار داخلی تحویل دادهاند اما به دلیل مشکلاتی که در کونلون بانک چین ایجاد
شده، هنوز مواد اولیه به کشور وارد نشده است. بانک مرکزی در این مدت تلاش کرده

مسیرهای دیگر را دنبال کند اما هنوز به نتیجه نرسیده است. با توجه به این مساله
به نظر میرسد واردات واکسن کرونا هم چنین چالشهایی دارد که ناشی از تحریمهای

بانکی علیه اقتصاد ایران است.»

دکتر نجفی عرب در پایان تاکید کرد: « با این همه در اتاق بازرگانی تهران و
سازمان کسبوکار، از تصویب لوایح افایتیاف حمایت میکنیم و خواستار حل این مساله

در کشور هستیم.»
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